Complete success for the opening of the Euro Series in Valencia

The drivers and teams in the OK and OK-Junior categories travelled to Spain and the Lucas Guerrero circuit in Valencia with great enthusiasm and motivation to compete in the first of five events of the Champions of the Future Euro Series. The promoter RGMMC has introduced a number of improvements, for example in race control to make the races fairer, live streaming with better quality broadcasting and the regulations with the adoption of recent decisions taken by the FIA Karting. From 10th to 12th March, in beautiful sunshine and high temperatures for the season, the races put on a magnificent show and saw Thibaut Ramaekers in OK-Junior and Joe Turney in OK mount the top step of the podium.

Two weeks before the start of the FIA Karting European Championships in the OK and OK-Junior categories, the drivers were able to prepare themselves in the best possible conditions for this long-awaited event, while taking part in one of the most competitive international championships of the season. The field was strong, with a total of 161 drivers: 85 in OK-Junior and 76 in OK. It should be remembered that the Champions of the Future Euro Series adopts the same tyres (Vega and MG) and the same regulations as in FIA Karting. Therefore, the event has introduced a new scale. Drivers now score points in descending order: 50, 44, 41, 38, 36... in the heats and 75, 69, 63, 57, 51, 48... in the Super Heats.

In Spain, the competitors were able to take advantage of optimal weather conditions, with lots of sunshine and temperatures sometimes rising to 28°! After the pole positions achieved by Frenchman Jimmy Helias in OK and Belgian Thibaut Ramaekers in OK-Junior, no less than 16 different drivers managed to win heats: Helias of course in OK, as well as Polish driver Jan Przyrowski, Jamaican driver Alex Powell, Latvian driver Tomass Stolcermanis, Italian driver Nicolo Cuman, British driver Joe Turney, Italian driver Sebastiano Pavan, Japanese driver Kean Nakamura-Berta and Luxembourg's Guillaume Bouzar.

There was also a lot going on in the OK-Junior category with the success in the heats of Stepan Antonov, the Colombian Salim Hanna Hernandez, the Italian Filippo Sala, the Swede Elliot Kaczynski, Kirill Dzitiev and the Ukrainian Oleksandr Bondarev, without forgetting Ramaekers who won all five heats. The Super Heats went to Britain's Lewis Wherrell and Stepan Antonov.

OK-Junior: First victory in the category for Ramaekers

After several races in Italy, it was interesting to see the young drivers compete on a circuit that is unknown to most of them. Several of them were aiming for victory, as the start showed, with Thibaut Ramaekers (VDK Racing) narrowly holding the lead over Stepan Antonov (KR Motorsport). Lewis Wherrell (Forza Racing) immediately followed in their wake. A problem on the warm-up lap forced the unfortunate Swede Elliot Kaczynski (Ward Racing) to retire, while a collision involved several drivers in the field. Intense duels between Austrian Niklas Schaufler (DPKRacing), Kirill Dzitiev (Tony Kart Racing Team), Italian Filippo Sala (Sodikart) and Scotland’s Zac Drummond (Parolin Motorsport) enlivened the chasing pack.

In the end, the positions in the leading trio did not change. Ramaekers took a magnificent victory ahead of Antonov and Wherrell. Schaufler barely kept the advantage on Dzitiev for 4th place, the latter setting the fastest lap in the race. Sala was 6th ahead of Drummond, American Jack Iliffe (Parolin Motorsport), Switzerland’s Kian Fardin (KR Motorsport) and Belgian Dries Van Langendonck (Energy Corse). Noah Monteiro (KR Motorsport) made a good comeback from 23rd to 11th place.

OK: Joe Turney's fantastic drive 

Joe Turney (KR Motorsport), who finished 32nd in the time trials, was not one of the main favourites on Friday. But in the heats, he found a good top speed and started his comeback, to the point of coming back to 7th on the grid in the Final. Jan Przyrowski (Tony Kart Racing Team) and Kean Nakamura-Berta (Prema Racing), winners of their Super Heat, were on the front row of the Final, but did not keep their position for long. Alex Powell (Prema Racing) quickly took the lead, followed like a shadow by the Frenchman Arthur Poulain (Tony Kart Racing Team), while a racing incident occurred at the chicane. Overtaken by Turney, the Dane David Walther (Koski Motorsport) tried to defend his place against Nakamura-Berta, but the two drivers clashed and ended their race in the safety barriers.

Turney continued to push forward, passing Przyrowski and then Poulain, before tackling Powell. The British driver found the opening on the 15th lap of the 22-lap race and went on to win in style. Powell took the second step of the podium ahead of Poulain, who controlled the excellent comeback of Thai driver Enzo Tarnvanichkul (Prema Racing), who set the fastest lap in the race. Przyrowski had to be satisfied with 5th place. Further back, the Briton Nathan Tye (Sodikart) and the Italian Luigi Coluccio (Tony Kart Racing Team) improved by seven places and 14 places respectively. The top ten was completed by Latvian Tomass Stolcermanis (Energy Corse), Dutchman Rene Lammers (Parolin Motorsport) and Frenchman Jules Caranta (Energy Corse). There was disappointment for Frenchman Jimmy Helias (Ward Racing), who started in 4th position.

RGMMC introduces new solutions

During the winter, promoter James Geidel invested in a new infrastructure to further improve the standing of his top international organisations. In addition to the usual space reserved for the reception of competitors, RGMMC has acquired a brand new structure where race control will be installed with a system of image replay, which allows the stewards to examine each incident very quickly, and four work spaces for the judges of fact. More than 40 high-speed, high-definition dome cameras can be installed on the circuit.

On the TV broadcast side, the series promoter continues to move forward with high quality audio solutions and a highly customisable video distribution system with large arrays that offer greater flexibility to broadcast at a high level. This obviously greatly improves live streaming.

Of course, these new features will also be introduced at the 2023 FIA Karting events.

Réussite totale pour l’ouverture de l’Euro Series à Valencia

C’est avec beaucoup d’envie et de motivation que les pilotes et les teams engagés dans les catégories OK et OK-Junior ont rejoint l’Espagne et le circuit Lucas Guerrero de Valencia pour disputer la première des cinq épreuves de la Champions of the Future Euro Series. Le promoteur RGMMC a introduit de nombreuses améliorations, par exemple au niveau du race control pour rendre les courses plus justes, du live streaming avec une plus grande qualité de retransmission ou de la réglementation avec l’adoption des récentes décisions prises par la FIA Karting. Du 10 au 12 mars, sous un beau soleil et des températures élevées pour la saison, les courses ont offert un magnifique spectacle et ont vu Thibaut Ramaekers en OK-Junior puis Joe Turney en OK monter sur la première marche du podium.

Deux semaines avant le début des Championnats d’Europe FIA Karting des catégories OK et OK-Junior, les pilotes ont pu se préparer dans les meilleures conditions à cette épreuve tant attendue, tout en prenant part à l’un des Championnats internationaux les plus compétitifs de la saison. Le plateau était fourni, avec un total de 161 pilotes : 85 en OK-Junior et 76 en OK. Il faut rappeler que la Champions of the Future Euro Series adopte les mêmes pneumatiques (Vega et MG) et les mêmes règlements qu’en FIA Karting. Ainsi, l’épreuve a inauguré un nouveau barème. Les pilotes inscrivent désormais des points de manière décroissante : 50, 44, 41, 38, 36… dans les manches et 75, 69, 63, 57, 51, 48… dans les super manches.

En Espagne, les concurrents ont pu profiter de conditions optimums au niveau de la météo, avec beaucoup de soleil et des températures grimpant parfois jusqu’à 28° ! Après les pole-positions réalisées par le Français Jimmy Helias en OK et le Belge Thibaut Ramaekers en OK-Junior, pas moins de 16 pilotes différents ont réussi à gagner des manches : Helias bien sûr en OK, mais aussi le Polonais Jan Przyrowski, le Jamaïcain Alex Powell, le Letton Tomass Stolcermanis, l’Italien Nicolo Cuman, le Britannique Joe Turney, l’Italien Sebastiano Pavan, le Japonais Kean Nakamura-Berta et le Luxembourgeois Guillaume Bouzar.

Il s’est passé beaucoup de choses également en OK-Junior avec les succès dans les manches de Stepan Antonov, du Colombien Salim Hanna Hernandez, de l’Italien Filippo Sala, du Suédois Elliot Kaczynski, de Kirill Dzitiev et de l’Ukrainien Oleksandr Bondarev, sans oublier Ramaekers qui a gagné ses cinq manches. Les super manches sont revenues au Britannique Lewis Wherrell et à Stepan Antonov.

OK-Junior : 1ère victoire dans la catégorie pour Ramaekers

Après plusieurs épreuves disputées en Italie, il était intéressant de voir les jeunes pilotes s’affronter sur un circuit méconnu pour la plupart d’entre eux. Ils étaient plusieurs à viser la victoire, comme l’a montré le départ lors duquel Thibaut Ramaekers (VDK Racing) a conservé de justesse l’avantage sur Stepan Antonov (KR Motorsport). Lewis Wherrell (Forza Racing) se glissait immédiatement dans leur sillage. Un problème dès le tour de chauffe a contraint le malheureux Suédois Elliot Kaczynski (Ward Racing) à l’abandon, tandis qu’un accrochage impliquait quelques pilotes dans le peloton. D’intenses duels entre l’Autrichien Niklas Schaufler (DPKRacing), Kirill Dzitiev (Tony Kart Racing Team), l’Italien Filippo Sala (Sodikart) et l’Ecossais Zac Drummond (Parolin Motorsport) animaient le peloton de chasse.

Finalement, les positions n’évoluaient plus dans le trio de tête. Ramaekers signait une magnifique victoire devant Antonov et Wherrell. Schaufler conservait de justesse l’avantage sur Dzitiev pour le gain de la 4e place, ce dernier s’adjugeant le meilleur tour en course. Sala s’isolait en 6e position devant Drummond, l’Américain Jack Iliffe (Parolin Motorsport), le Suisse Kian Fardin (KR Motorsport) et le Belge Dries Van Langendonck (Energy Corse). Noah Monteiro (KR Motorsport) réalisait une belle remontée de la 23e à la 11e place.

OK : La chevauchée fantastique de Joe Turney 

32e aux chronos, Joe Turney (KR Motorsport) n’apparaissait pas comme l’un des principaux favoris lors de la journée de vendredi. Mais dès les manches, il retrouvait une belle vitesse de pointe et entamait sa remontée, au point de revenir 7e sur la grille de la finale. Vainqueurs de leur super manche, Jan Przyrowski (Tony Kart Racing Team) et Kean Nakamura-Berta (Prema Racing) s’installaient sur la première ligne de la finale, mais ne conservaient pas longtemps leur position. Alex Powell (Prema Racing) prenait rapidement l’avantage, suivi comme son ombre par le Français Arthur Poulain (Tony Kart Racing Team), tandis qu’un fait de course survenait dans la chicane. Doublé par Turney, le Danois David Walther (Koski Motorsport) tentait de défendre sa place face à Nakamura-Berta, mais les deux pilotes s’accrochaient et terminaient leur course dans les protections de sécurité.

Turney poursuivait sa marche en avant en doublant successivement Przyrowski puis Poulain, avant de s’attaquer à Powell. Le Britannique trouvait l’ouverture dans le 15e des 22 tours de course et filait vers la victoire avec panache. Powell montait sur la 2e marche du podium devant Poulain, qui a contrôlé l’excellent retour du Thaïlandais Enzo Tarnvanichkul (Prema Racing), auteur du meilleur tour en course. Przyrowski devait se satisfaire de la 5e place. Plus loin, on notait les belles progressions de 7 places du Britannique Nathan Tye (Sodikart) et de 14 places de l’Italien Luigi Coluccio (Tony Kart Racing Team). Le top-10 était complété par le Letton Tomass Stolcermanis (Energy Corse), le Néerlandais Rene Lammers (Parolin Motorsport) et le Français Jules Caranta (Energy Corse). Déception en revanche pour le Français Jimmy Helias (Ward Racing), qui partait pourtant en 4e position.

RGMMC inaugure de nouvelles solutions

Durant l’hiver, le promoteur James Geidel a investi dans de nouvelles infrastructures pour améliorer encore le standing de ses organisations de haut niveau international. Outre l’habituel espace réservé à l’accueil des concurrents, RGMMC s’est doté d’une toute nouvelle structure pour installer le race-control avec un système de rediffusion des images, qui permet aux commissaires d'examiner très rapidement chaque incident, et quatre espaces de travail pour les juges de faits. Plus de 40 caméras dômes à haute vitesse et haute définition peuvent être installées sur le circuit.

Du côté de la diffusion télévisuelle, le promoteur de la série continue d’aller de l'avant en utilisant des solutions audios de haute qualité, un système de distribution vidéo hautement personnalisable avec de grandes matrices qui offrent une plus grande flexibilité afin de diffuser à un niveau élevé. Le live streaming s’en trouve évidement grandement amélioré.

Bien entendu, ces nouveautés seront également introduites lors des épreuves FIA Karting 2023.
